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Beslutningsreferat og Protokollat 
over styrelsesmødet torsdag den 16. januar 2025 kl. 18.30 på Christian Paulsen-Skolen 
 
Til stede: Philipp Bohk, Svend Wippich, Nikolaj Stage Jensen, Ulla Virkkunen Andrees, Olaf Runz, 
Troels Kaysen, Björn-Ole Strichau, Andrea Heimrath, Anne Hahn-Ruempler, Lars Kofoed-Jensen, 
Søren Neess Priisholm, Petra Häder og konsul Henrik Hansen 
 
Afbud: Paul Salwik, Thomas Jensen, Moritz Butz 
 
Protokolfører: Sabine Oetzmann 
 
Dagsorden åben del: 
1.     Godkendelse af protokol fra den åbne del af styrelsesmødet den 12. december 2024 
2.     Digitalisering og brug af mobiltelefoner 
3.     Indkomne spørgsmål 
4.     Meddelelser – herunder evt. nyt fra udvalg og det sydslesvigske forum 
         - orientering om status på P51 m.m. 
5.     Eventuelt 
 
Troels Kaysen bød velkommen.  
 
Nikolaj Stage Jensen valgtes som ordstyrer.  
 
1. Godkendelse af protokol fra den åbne del af styrelsesmødet den 12. december 2024 
Punkt til beslutning 
Direktionen indstiller 

- at protokollen godkendes. 

 
Beslutning Styrelsen 16.01.2025: 
Den udsendte protokol blev godkendt. 
 
2. Digitalisering og brug af mobiltelefoner 
Punkt til orientering 
Sagsansvarlig: Søren Neess Priisholm 
Baggrund:  
Både i Danmark og Tyskland er der stor fokus på de unges skærmtid og brug af sociale medier, oftest 
nok via mobiltelefoner. Slesvig-Holsten har derfor bedt alle skoler om at udarbejde politikker for 
brugen af mobile devices og at indsende dem til Bildungsministerium. 
Som skolechef har Søren fulgt denne proces og giver på mødet et mundtligt oplæg om status på 
området. 
Direktionen indstiller, 
- at status tages til efterretning 
- at Styrelsen gør sig tanker om dette emne skal indgå i forårets Fællesrådsmøder (regionale) 
 
Beslutning Styrelsen 16.01.25: 
Styrelsen tog status til efterretning. 
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Protokol: 
Søren Neess Priisholm orienterede ved hjælp af en power point om digitalisering og brug af 
mobiltelefoner. Power pointen vedlægges som bilag til protokollen.  
 
Ulla Virkkunen Andrees spurgte, om Skoleforeningen har modtaget en invitation til et møde i Kiel den 
23. januar, hvor ”Smartphonenutzung an Schulen” er på dagsorden. 
 
Søren Neess Priisholm svarede, at han ikke har kendskab til dette møde. 
 
Jonas Noack fra Driftsrådet spurgte, om smart-watches har været et emne. 
 
Søren Neess Priisholm svarede, at det var et tema på fællesrådsmødet. Der vil nok være nogle, der 
tilretter sin politik efter det. 
 
3. Indkomne spørgsmål 
Jonas Noack fra Driftsrådet sagde, at Driftsrådet havde fremsendt spørgsmål til hele Styrelsen ang. 
personalemæsige udvidelser. De har kun modtaget et svar fra formandskabet, men ville gerne have 
et svar fra hele Styrelsen. Jonas Noack mente, at det burde drøftes engang. 
 

4. Meddelelser – herunder evt. nyt fra udvalg og det sydslesvigske forum 
Lars Kofoed meddelte, at der sammen med fagforeningerne er gjort indsigelse mod beslutningen om 
at lukke P51 for nye medlemmer, men der foreligger ingen tilbagemelding endnu. I fællesskab er der 
søgt foretræde for Folketingets finansudvalg, som har svaret, at vi skal henvende os til 
finansministeren eller et udvalgsmedlem. I morges blev aftalt, at vi sender en henvendelse til 
finansministeren og finansudvalget fordi vi ser problemer i den beslutning, der er truffet herunder 
bl.a. rekruttering, en for kort tidsfrist og kompensationsordningen. Vi håber, at vi kan få nogen i tale. 
 
Lars meddelte, at der blev afholdt et evaluerings- og planlægningsmøde ang. Nordisk Træf, som 
omfatter Bergen, Göteborg, Åbo, Aarhus og Sydslesvig. Til efteråret er det Skoleforeningen,der er 
vært og det bliver Slesvig som omdrejningspunkt for besøget. Som tema er ”Hverdagen” meldt ud, da 
vi tror, at vi har en hverdag, som er ret unikt. 
 
Svend Wippich spurgte, om styrelsesmedlemmer får mulighed for at deltage i nogle programpunkter. 
 
Lars Kofoed svarede, at der vil være en form for speeddating, hvor det vil være oplagt. 
 
Lars Kofoed meddelte, at der er nedsat et nyt udvalg ang. nye vedtægter for samarbejdsråd for 
skolerne. Emnet skal til 1. behandling på fællesrådsmødet til efteråret og til beslutning i foråret 2026. 
Fra Styrelsen deltager Nikolaj Stage Jensen og Troels Kaysen samt medlemmer fra Fællesrådet. 
 
Lars Kofoed meddelte, at han har deltaget i et seminar for danske rektorer, hvor temaet var nogle 
meget store forandringer i ungdomsuddannelser i Danmark fra 2030. Det er ikke særlig relevant for 
os, men der tales om nedlæggelse af HF, 10 kl. og indførelse af en ny gymnasial uddannelse. 
Styrelsen vil høre mere herom på et senere tidspunkt. 
 
5. Eventuelt 
Der var ingen ordmeldinger til dette dagsordenspunkt. 
 
Næstformanden sluttede mødet. 


